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Medlem af Inatsisartut  
Pele Broberg, Naleraq 
 

Svar på §-37-spørgsmål nr. 121/2023  
 

 

I medfør af Inatsisartuts forretningsorden § 37, stk. 1 har du fremsat spørgsmål til 

Naalakkersuisut vedrørende fiskerilovsarbejdet. Spørgsmålet er henvist til besvarelse 

hos mig. 

 

Spørgsmål: Hvor i processen er Naalakkersuisut nået med 

forhandlinger og høring om den kommende fiskerilov? 

 

Begrundelse: Da Naleraq blev inviteret til dialog om kommende fiskerilov, 

hvor vi fremlagde vores overordnede prioriteringer til denne, fik vi at vide 

at det ikke var en forhandling men at Naalakkersuisut ville afholde høring 

over sommeren til den kommende fiskerilov. Uden at have været inviteret 

til forhandlinger, men da det har stor betydning for samfundet, er 

Naalakkersuisut’s prioritering samt deres beslutningsproces for en 

kommende fiskerilov meget vigtig, og derfor ønsker jeg at vide hvad 

status er. Jeg ønsker at få svar inden for 10 arbejdsdage. 

 

Svar: 

 

Naalakkersuisut har et ønske om, at den kommende fiskerilov gennemføres med et 

bredt og solidt flertal, sådan at den opnår den størst mulige legitimitet, og sådan at vi 

som samfund og som aktører kan have tillid til, at principperne i den vil bestå i en lang 

periode fremover. 

 

På den baggrund har jeg sat mig i spidsen for at udarbejde en politisk aftale om 

principperne i den kommende fiskerilov. Det er mit meget store håb, at partierne i 

Inatsisartut vil kunne tilslutte sig denne aftale. 

 

Processen med udarbejdelse af aftalen er i fuld gang. Jeg indledte – som medlem af 

Inatsisartut, Pele Broberg, nævner – med en første høringsrunderunde, hvor alle partier 

Dato: 25-07-2023 

Sags nr.: 2023 - 3503   

Akt. nr.: 23219597  

 

Postboks 269 

3900 Nuuk 

Tlf. (+299) 34 50 00 

Fax (+299) 34 63 55 

E-mail: apn@nanoq.gl 

www.naalakkersuisut.gl 

 

 



 

2 
 

fik mulighed for at byde ind med deres opfattelse af, hvilke elementer vil være 

væsentlige at indarbejde i en kommende lov. 

 

Jeg har været glad for det input, jeg har modtaget, og på grundlag heraf har jeg 

iværksat næste skridt i processen, nemlig de egentlige forhandlinger med partierne. 

Sådanne forhandlinger er påbegyndt, og jeg har naturligt nok taget udgangspunkt i de 

elementer og de partier, i forhold til hvilke jeg kan se, at der er størst mulighed for at få 

gennemført en aftale med den ønskede opbakning.  

 

I arbejdet med forhandlingerne har jeg måttet tage hensyn til den ferieperiode, vi 

befinder os i, og mulighederne for at gøre fremskridt har derfor været begrænsede, 

særligt i juli måned. Jeg kan imidlertid oplyse, at vi er godt på vej, og jeg forventer at 

kunne indkalde til og iværksætte forhandlinger med alle partier i løbet af august måned. 

 

 

 

Med venlig hilsen 

 

 

Karl Tobiassen 

Naalakkersuisoq for Fiskeri og Fangst 

 

 


